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A Pénzügyi Ellenőrző Bizottság 

2015. április 15-i üléséről

Az  ülés  helye: Budaörsi  Polgármesteri  Hivatal II.  emelet  nagyterem  (Budaörs,
Szabadság út 134.)

Jelen vannak: dr. Molnár Gábor elnök, Császárné Kollár Tímea, dr. Kisfalvi Péter,
Simándi Szelim, Sokolowski Márk, Stift Nándor képviselők, Bene Tünde, Kaló Máté,
Kovács Richárd, Laczik Zoltán és Szaniszló Csaba külső tagok.

Jelen voltak továbbá: Biró Gyula alpolgármester, Löfler Dávid képviselő, dr. Bocsi
István  jegyző,  dr.  Molnár  Bernadett  aljegyző,  Lőrincz  Mihály  műszaki
ügyosztályvezető,  Erdős  Károlyné  jegyzői  irodavezető,  Barta  Gáborné  pénzügyi
irodavezető,  Kisgergelyné  Matisz  Katalin  adóiroda  vezetője,  Benkovics  Gábor
környezetvédelmi  osztályvezető,  Halász  Endre  a  Törökugrató  Polgárőr  Egyesület
képviseletében, Tamás Ervin a BTG Kft. ügyvezető igazgatója. 

Jegyzőkönyvvezető: Biró Ágnes
 

dr.  Molnár  Gábor  elnök  Tisztelettel  köszöntötte  a  megjelenteket!  Megállapította,
hogy a Bizottság határozatképes, 11 fő – teljes létszám – jelen van, az ülést 910

órakor megnyitotta, majd Ismertette a meghívón szereplő napirendeket.

Napirendhez:

dr. Molnár Gábor elnök: kérte a Bizottság tagjait, hogy válasszanak jegyzőkönyv-
hitelesítőt és egyben javasolta, hogy Simándi Szelim képviselő tagot válasszák meg. 

Simándi Szelim képviselő tag jelezte, hogy vállalja a jegyzőkönyv aláírását.

A Bizottság  11  egyhangú  igen  szavazattal  úgy  döntött,  hogy  Simándi  Szelimet
választja meg, a jegyzőkönyv bizottsági tag hitelesítőjének. 

dr. Molnár Gábor elnök: javasolta napirendre venni az alábbi sürgősségi indítványt:

-  Császárné  Kollár  Tímea  képviselő  sürgősségi  előterjesztése:  Céltartalék
felszabadítása polgárőrségek támogatása céljából

Hivatali sürgősségi előterjesztések: 

- A támogatási keret átcsoportosítása
- A Budaörs, Szabadság út 24/2-3. szám alatt megépíteni tervezett nyugdíjas klub
kivitelezéséhez kapcsolódó tulajdonosi nyilatkozat - ZÁRT ülésen javasolt
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A Bizottság a napirendre vételi javaslatot 11 egyhangú igen szavazattal támogatta.

Javasolta, hogy előterjesztés hiányában vegyék le napirendről:

 4.)  BKK  Zrt.  2015  –  2022  között  időszakra  vonatkozó  tömegközlekedési
szerződésének jóváhagyása

A Bizottság  a  napirendről  való  levételi  javaslatot  11  egyhangú  igen  szavazattal
támogatta.  

Javasolta ZÁRT ülésen tárgyalni az alábbi indítványokat: 

 7.) Budaörs, Tárogató u. 49. sz. alatti, 11122 hrsz-ú önkormányzati ingatlan
értékesítése – ZÁRT ülésen javasolt

 8.) Budaörs, Pelikán u. 10715 hrsz-ú önkormányzati ingatlan, kivett közterület
értékesítése – ZÁRT ülésen javasolt  

 9.) A BTG Nonprofit Kft. 2014. évi vagyongazdálkodásról szóló beszámolója –
ZÁRT ülésen javasolt 

 10.)  Budaörs,  4316  hrsz-ú  önkormányzati  ingatlanból  50  nm  terület
értékesítése – ZÁRT ülésen javasolt 

 Sürgősségi  előterjesztés:  A  Budaörs,  Szabadság  út  24/2-3.  szám  alatt
megépíteni  tervezett  nyugdíjas  klub  kivitelezéséhez  kapcsolódó  tulajdonosi
nyilatkozat - ZÁRT ülésen javasolt

A Bizottság  a  zárt  ülésre  vonatkozó  javaslatot  11  egyhangú  igen  szavazattal
elfogadta. 

A Bizottság a fentiek szerint elfogadott módosításokkal együtt,  11 egyhangú igen
szavazattal  elfogadta  a  meghívó  szerinti  napirendjét,  amely  alapján  az  alábbi
határozat született: 

52/2015.(IV.15.) PEB sz.                                                    határozat

Napirend és jegyzőkönyv-hitelesítő megválasztása

A.
Napirend:
Nyílt ülés

I. Testületi hatáskör: 

1.)  Tájékoztató  Budaörs  Város  Önkormányzat  2015.  I.  negyedéves  pénzügyi
helyzetéről

2.) A Budaörsi Triatlon Klub támogatási kérelme
3.) A Pannonhalmi Bencés Gimnázium Közhasznú Alapítvánnyal  kötött támogatási

szerződés módosítása
4.) A lakótelepi kutyafuttatók kialakítása érdekében hely kijelölése és céltartalékból

felszabadítás 
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5.) Budaörs, Kossuth Lajos utca 5. sz. alatti, 2070/1 hrsz-ú ingatlan hasznosítására
vonatkozó pályázat elbírálása 

ZÁRT ülés

I. Testületi hatáskör: 

6.)  Budaörs,  Tárogató  u.  49.  sz.  alatti,  11122  hrsz-ú  önkormányzati  ingatlan
értékesítése – ZÁRT ülésen javasolt

7.)  Budaörs,  Pelikán  u.  10715  hrsz-ú  önkormányzati  ingatlan,  kivett  közterület
értékesítése – ZÁRT ülésen javasolt  

8.) A BTG Nonprofit Kft. 2014. évi vagyongazdálkodásról szóló beszámolója – ZÁRT
ülésen javasolt 

9.)  Budaörs,  4316 hrsz-ú önkormányzati  ingatlanból  50 nm terület  értékesítése –
ZÁRT ülésen javasolt 

10.)  Sürgősségi  előterjesztés:  A  Budaörs,  Szabadság  út  24/2-3.  szám  alatt
megépíteni  tervezett  nyugdíjas  klub  kivitelezéséhez  kapcsolódó  tulajdonosi
nyilatkozat - ZÁRT ülésen javasolt

Nyílt ülés:
I. Testületi hatáskör: 

11.) Sürgősségi előterjesztés: A támogatási keret átcsoportosítása
12.) Sürgősségi előterjesztés: Céltartalék felszabadítása polgárőrségek támogatása
céljából (Császárné Kollár Tímea képviselő)

B.
Budaörs  Város  Önkormányzat  Pénzügyi  Ellenőrző  Bizottsága  úgy  dönt,  hogy
Simándi Szelimet választja meg a jegyzőkönyv bizottsági tag aláírójának. 

Napirend előtti hozzászólás: nem volt.

Napirendek tárgyalása:

I. Testületi hatáskör: 

1.)  Tájékoztató  Budaörs  Város  Önkormányzat  2015.  I.  negyedéves  pénzügyi
helyzetéről

Barta  Gáborné  pénzügyi  irodavezető:  Ismertette  Budaörs  Város Önkormányzat
2015. I.  negyedéves pénzügyi helyzetéről szóló tájékoztatót, majd dr. Bocsi István
jegyző úrral együtt válaszolt a felmerülő kérdésekre.

A Bizottság miután megtárgyalta a napirendet, az előterjesztett határozati javaslatot
11 egyhangú igen szavazattal támogatta és az alábbi határozatot hozta: 
  
53/2015.(IV.15.) PEB sz.                                                    határozat
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Tájékoztató  Budaörs  Város  Önkormányzat  2015.  I.  negyedéves  pénzügyi
helyzetéről

Budaörs Város Önkormányzat Pénzügyi Ellenőrző Bizottsága javasolja a Képviselő-
testületnek Budaörs Város Önkormányzat 2015. I. negyedéves pénzügyi helyzetéről
szóló tájékoztató elfogadását.

2.) A Budaörsi Triatlon Klub támogatási kérelme

Vágó  Csaba  polgármesteri  kabinetvezető:  Ismertette  a  támogatási  kérelemre
vonatkozó előterjesztést.

A Bizottság az előterjesztés szerinti határozati javaslatot vita nélkül,  11 egyhangú
igen szavazattal támogatta és az alábbi határozatot hozta: 

54/2015.(IV.15.) PEB sz.                                                    határozat

A Budaörsi Triatlon Klub támogatási kérelme

Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi Ellenőrző Bizottsága
javasolja a Képviselő-testületnek, hogy a Budaörsi Triatlon Klub kérelmét 1.500.000
Ft-tal támogassa, a Budaörs Város 2015 évi költségvetéséről szóló 1/2015. (III. 02.)
ÖKT rendelet 3. sz. melléklet I. Működési költségvetés kiadásai, 5. Egyéb működési
célú kiadások, 5. Általános tartalék keret terhére.

3.)  A  Pannonhalmi  Bencés  Gimnázium  Közhasznú  Alapítvánnyal  kötött
támogatási szerződés módosítása

Lőrincz  Mihály  műszaki  ügyosztályvezető:  Részletesen  ismertette  a  napirendi
pontot. 

A Bizottság az előterjesztés szerinti határozati javaslatot vita nélkül,  11 egyhangú
igen szavazattal támogatta. 

55/2015.(IV.15.) PEB sz.                                                    határozat

A Pannonhalmi Bencés Gimnázium Közhasznú Alapítvánnyal kötött támogatási
szerződés módosítása

1. Budaörs  Város  Önkormányzat  Képviselő-testületének  Pénzügyi  Ellenőrző
Bizottsága javasolja a Képviselő-testületnek a Budaörs Város Önkormányzata
és a Pannonhalmi Bencés Gimnázium Közhasznú Alapítvány, illetve a Szent
Benedek Gimnázium és Szakképző Iskola valamint annak fenntartója között
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2014.  december 22-én létrejött  támogatási  szerződés jelen előterjesztés 1.
számú melléklete szerinti módosításának elfogadását.

2. Budaörs  Város  Önkormányzat  Képviselő-testületének  Pénzügyi  Ellenőrző
Bizottsága  javasolja  a  Képviselő-testületnek,  hogy  hatalmazza  fel  a
polgármestert  az  1.  számú  melléklet  szerinti  támogatási  szerződés
módosításának aláírására.

4.)  A  lakótelepi  kutyafuttatók  kialakítása  érdekében  hely  kijelölése  és
céltartalékból felszabadítás 

Lőrincz  Mihály  műszaki  ügyosztályvezető:  Részletesen  ismertette  a  napirendi
pontot. 

A Bizottság az előterjesztés szerinti határozati javaslatot vita nélkül,  11 egyhangú
igen szavazattal támogatta. 

56/2015.(IV.15.) PEB sz.                                                    határozat

A  lakótelepi  kutyafuttatók  kialakítása  érdekében  hely  kijelölése  és
céltartalékból felszabadítás

1. Budaörs Város Önkormányzatának Pénzügyi Ellenőrző Bizottsága javasolja a
Képviselő-testület  részére,  hogy  Budaörs  Város  Önkormányzata  2015  évi
költségvetéséről  szóló  1/2015.  (III.  02.)  ÖKT  rendelete  7.C  melléklet
Céltartalék  2.  kutyafuttató  a  lakótelep  környezetében  soráról  5.000.000,-Ft
összeget szabadítson fel annak érdekében, hogy a kutyafuttatásra kijelölt hely
bekerítése tárgyú beruházás előkészítése megvalósulhasson. 

2. Budaörs Város Önkormányzatának Pénzügyi Ellenőrző Bizottsága javasolja a
Képviselő-testületnek,  hogy  kérje  fel  a  Polgármestert,  hogy  az  előirányzat
átvezetéséről  a  következő  költségvetési  rendelet  módosítása  során
intézkedjen.

3. Budaörs Város Önkormányzatának Pénzügyi Ellenőrző Bizottsága javasolja a
Képviselő-testületnek,  hogy  kutyafuttató  létesítése  céljára  jelölje  ki  jelen
előterjesztés  6.  sz.,  mellékletében  rögzített  Ifjúság  utcai  4149/37  hrsz.-ú
ingatlan, a Budaörs Ifjúság utcai Sport- és Szabadidőpark területe című K03/B
tervlapon  ábrázolt  részét,  és  a  Nádasdűlő  1-3.,  a  Napsugár  sétány  4.  és
övárok közötti terület 7. sz. mellékletben feltüntetett részét, továbbá, hogy a
kijelölt területek bekerítése beruházás előkészítése kezdődjön meg.  

5.)  Budaörs,  Kossuth  Lajos  utca  5.  sz.  alatti,  2070/1  hrsz-ú  ingatlan
hasznosítására vonatkozó pályázat elbírálása 

Lőrincz Mihály műszaki ügyosztályvezető:  Ismertette a hasznosításra vonatkozó
előterjesztést. 
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A Bizottság az előterjesztés szerinti határozati javaslatot vita nélkül, 7 igen, 3 nem,
szavazattal, 1 tartózkodással támogatta és az alábbi határozatot hozta: 

57/2015.(IV.15.) PEB sz.                                                    határozat

Budaörs, Kossuth Lajos utca 5. sz. alatti, 2070/1 hrsz-ú ingatlan hasznosítására
vonatkozó pályázat elbírálása

1. Budaörs  Város  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  Pénzügyi  Ellenőrző
Bizottsága javasolja a Képviselő-testületnek, hogy a Budaörs, Kossuth Lajos
utca 5. szám alatti, 2070/1 hrsz-ú, Budaörs Város Önkormányzata kizárólagos
tulajdonában  lévő ingatlan  fizikoterápiás  központ  kialakításához  kötött
értékesítésére az Euro-Fizikó 2014. Kft. által benyújtott pályázatot fogadja el
azzal, hogy kérje fel a polgármestert az adásvételi szerződés pontosításával
kapcsolatos  tárgyalások  lefolytatására,  és  a  szerződés  megkötésével
kapcsolatos  döntés  –  a  Képviselő-testület  következő  ülésére  történő  –
előterjesztésére.

dr. Molnár Gábor elnök: Javasoltja, hogy a napirendre vett sürgősségi indítványok
közül  a  két  nyilvános  ülésen  tárgyalandó  előterjesztést  még  a  zárt  ülés  előtt
tárgyalják meg. 
A  Bizottság  a  sorrendre  vonatkozó  javaslatot  11  egyhangú  igen  szavazattal
támogatta.   

58/2015.(IV.15.) PEB sz.                                                    határozat

Napirendi pontok cseréje 

Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testület Pénzügyi Ellenőrző Bizottsága úgy
dönt, hogy az alábbi napirendi pontokat az elfogadott napirendhez képest, még a zárt
ülésen tárgyalandó napirendi pontok előtt, sorrendben a 6. és 7. pontként tárgyalja: 

I. Testületi hatáskör:  

11.) Sürgősségi előterjesztés: A támogatási keret átcsoportosítása
12.) Sürgősségi előterjesztés: Céltartalék felszabadítása polgárőrségek támogatása
céljából (Császárné Kollár Tímea képviselő)

6.) Sürgősségi előterjesztés: A támogatási keret átcsoportosítása

dr. Molnár Gábor elnök:  röviden ismertette az előterjesztést.

Császárné  Kollár  Tímea:  amiket  a  táblázat  tartalmaz,  azokkal  egyetért.  Ami
számára erkölcsi problémát okoz az nem a Vöröskereszt Budaörsi Szervezete – nem
tudtak előzőleg  pályázni,  mert  nem budaörsi  maga a Vöröskereszt  bejelentése –
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mert  az  nagyon  jó,  ha  tudnak  egy  áthidaló  megoldást  találni,  ha  az  alszervezet
ténylegesen  itt  végzi  Budaörsön  a  munkáját.  A KMISB  keretből  viszont  a  négy
szervezetet  támogatása,  mert  lekéstek  a pályázatról  kicsi  erkölcsi  dilemmát  okoz
számára. Ez nem a munkájuk minősége, fontossága miatt van, hanem arról van szó,
hogy ezt akkor most így oldják meg. Erre azért szeretne valakitől egy megnyugtató
választ kapni, tekintettel a jövőre. A négyből több olyan is van, akik hosszú-hosszú
évek  óta  pályázik,  tehát  még  azt  sem  lehet  mondani,  hogy  elfelejtette,  hanem
szerinte nem figyeltek oda. Szerinte joggal teszik fel a kérdést, hogy akkor majd a
többiek is úgy gondolkodnak, hogy nem baj, ha elkésnek 1-2 napot, majd találnak
valahol maradékot, amit szét lehet osztani? Meg fogja szavazni, mert nem akarja,
hogy ezek a pályázók ne kapjanak támogatást,  de azért  szerinte erre a jövőben
nagyon oda kell majd figyelni, hogy ne így oldódjon meg.  
      
Simándi Szelim képviselő: elmondta, hogy tegnap a KMISB ülésen is szerepelt ez
a  napirend  és  pontosan  az  a  dilemma  merült  fel,  amit  képviselő  asszony  is
elmondott.  Erre reagálva az előterjesztő úgy módosította az előterjesztést, hogy a
táblázatból  kikerül  az  a  megnevezés,  miszerint  a  naptárat  nem  ismerő
civilszervezetek  számára  van  címkézve  ez  a  forrás.  Egyszerűen  csak  annyi
szerepeljen a táblázatba, hogy KMISB kerete és a későbbiekben majd meglátják,
hogyan döntenek a keret felhasználásáról. A KMISB semmiképpen sem akarta egy
bizottsági határozatban legitimizálni azt, hogy valaki nem adja be időben a pályázatot
és mégis sikerült forráshoz jutnia. Valamilyen eljárási kérdés ugyan felmerült, de ha
jól  tudja,  akkor  ezt  úgy  sikerült  áthidalni,  hogy  az  előterjesztő  módosította  az
előterjesztését olyan módon – ismétli – hogy az a rubrika kikerüljön a táblázatból.

Löfler Dávid: kérte, vegyék figyelembe azt is, hogy van, akinek pályáznia kellett, van
aki pedig csak bekerült sorra. 

Császárné Kollár Tímea: szükségesnek tartotta elmondani, hogy a tegnapi KMISB
ülésen mi hangzott el és reméli, hogy a testületi ülésre már a módosított táblázatot
fogják látni.

 
A  Bizottság  miután  megtárgyalta  a  napirendet,  10  igen  szavazattal,  1
tartózkodással a Közoktatási Művelődési Ifjúsági és Sport Bizottság által elfogadott
módosítással – a civil szervezetek támogatását ne jelöljék meg támogatási célként a
Közoktatási,  Művelődési  Ifjúsági  és Sport  Bizottság kerete (Rendelet,  5/B, 7.  sor)
sornál  – fogadta el  az előterjesztett  határozati  javaslatot  és az alábbi  határozatot
hozta: 
 
 59/2015.(IV.15.) PEB sz.                                                    határozat

Sürgősségi előterjesztés: A támogatási keret átcsoportosítása

1. Budaörs Város Önkormányzatának Pénzügyi Ellenőrző Bizottsága javasolja a
Képviselő-testületnek,  hogy  a  Budaörs  Város  2015.  évi  költségvetéséről  szóló
1/2015. (III. 02.) ÖKT rendelet 5/B melléklet 40. során, a Liver 3 és FC támogatására
biztosított 27.340e Ft-os támogatási összeget 10.080e Ft-tal csökkentse, 17.260e Ft-
ra.
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2. A Pénzügyi Ellenőrző Bizottság javasolja a Képviselő-testületnek, hogy az így
felszabaduló 10.080e Ft-os összeg átcsoportosítását az alábbiak szerint hagyja jóvá:

támogatni  kívánt
szervezet

támogatás cél javasolt  támogatási
összeg

Budaörs  Fesztivál
(Rendelet,  5/B  melléklet
29. sor)

kiegészítő  támogatás  a
Fesztivál
megrendezéséhez

650e Ft

Kamaraerdei  Közösségi
Ház  működtetésének
támogatása (5/B mell.  25.
sor)

Kamaraerdő  Napja
rendezvény
megvalósításának
támogatása

1.500e Ft

Budaörsi  Triatlon  Klub
támogatása

a  Budaörsi  Triatlon  Klub
működésének  és  Olimpiai
felkészülésének
támogatása

2.500e Ft

Goldtimer Alapítvány az  Alapítvány  2015.  évi
működésének támogatása

3.000 Ft

Közoktatási,  Művelődési
Ifjúsági és Sport Bizottság
kerete  (Rendelet,  5/B,  7.
sor)

2.000e Ft

Pest Megyei  Vöröskereszt
Budaörsi Alszervezete

2015.  évi  budaörsi
programjainak támogatása

430e Ft

                                                          Mindösszesen:                    10.080e Ft

7.)  Sürgősségi  előterjesztés:  Céltartalék  felszabadítása  polgárőrségek
támogatása céljából (Császárné Kollár Tímea képviselő)

A Bizottság igen részletesen tárgyalta meg a napirendet, melynek során az alábbi
lényegesebb észrevételek, kérdések, javaslatok hangzottak el: 
 
Császárné Kollár Tímea: az előterjesztését azért adta be, mert egyrészt telt, múlt az
idő  és  igazából  nem  történt  semmi.  Megszavazták,  hogy  ki,  mit  szeretne  a
polgárőrség együttműködésével kapcsolatban a költségvetés elfogadása környékén,
illetve, amikor a céltartalék megemeléséről szavaztak Biró Gyula alpolgármester úr
előterjesztése  folyamán,  de  jó  nem  történt  semmi.  Szerette  volna  továbbra  is
témában tartani és kicsit ösztönözni is a témában a résztvevőket, hogy üljenek le és
tárgyaljanak,  mert  ez  így  nem  működik.  Másrészt  pedig  azért  mert  mind  a  két
polgárőr egyesültben dolgoznak, szabadidejüket feláldozva a lakók, a közbiztonság
és az egész város  érdekében polgárőrök,  akiket  nem lehet  felelőssé tenni  azért,
hogy  egyrészt  a  polgárőrségek  egyike,  másika  hova  tartozik,  milyen
kapcsolatrendszerük  van,  ki  tudnak-e  egymással  jönni.  Ebben  nem  is  szeretne
igazságot tenni, nem is az ő dolga. Tény,  hogy a polgárőrök dolgoznak, az utcán
vannak  és  azt  gondolja,  hogy  nem  az  a  jó  út,  miszerint  majd  megvárják,  hogy
egymással vagy megegyeznek, vagy nem és addig nem adnak támogatást, hanem
azt gondolja, hogy aki a munkáját végzi, annak kell támogatást adni, amennyiben az
a szándék, hogy az önkormányzat támogatni szeretné őket. Ha ez a szándék, akkor
adjanak és menet közben minden lehetséges eszközt használja fel arra, hogy egy
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asztalhoz  üljenek  és  megállapodásra  jussanak.  Viszont  ez  ne  sújtsa  a  dolgozó
polgárőröket. A rendőrséggel is évekre szóló megállapodásuk van, amiben vállaltak
bizonyos tevékenységet, pl: járőrözés autóval, amit tankolni kellene valamiből. Tudja,
hogy a rendőrség is azt szeretné, hogy egy nagyon egyszerű képlet legyen – kivel,
mikor, hova, mire tud leszerződni, mire tud megállapodást kötni, stb. szerinte nekik
meg az a legfontosabb dolguk, hogy támogassák a polgárőrségeket. 
Az előterjesztésben azért bontotta több részre a határozati javaslatot, mert bizonyos
tekintetben nem ugyanolyan megítélés alá eshet az 1. és a 2. sz. pontban szereplő
két  egyesület.  A Törökugrató  Polgárőrség  már  tavaly  leadta  a  pénzügyi  tervét  –
csatolta is az előterjesztéshez – arra vonatkozóan, hogy mit, hogyan, miből old meg
és ebből milyen támogatást szeretne kérni. Erre az egyesület igazából választ máig
sem  kapott,  előterjesztés  sem  készült  belőle.  A  Budaörsi  Polgárőr  és
Katasztrófavédelmi  Egyesület  működésével  kapcsolatban  nem  kaptak  részletes,
konkrét pénzügyi tervet, hogy milyen támogatást igényelnének. Nem szerette volna
kettészedni, ha ketten működnek a városban. A határozati javaslat 3. és 4. pontja
kimondottan a Budaörsi Polgárőr és Katasztrófavédelmi Egyesület kérése volt egy
utólagos támogatásra, illetve egy idei évre értendő támogatásra. 
Azt  szeretné  kérni,  hogy  amikor  a  szavazataikat  meghozzák,  akkor  azt  vegyék
figyelembe, hogy kötelezhetnek bárkit arra, miszerint állapodjon meg, de biztos, hogy
nekik ez a feladatuk csak? Vagy az is, hogy a polgárőrök és a rendőrség munkáját
támogassák valamilyen eszközzel? Úgy gondolja, hogy az utóbbi nyomósabb érv, az
előbbit  pedig  minél  jobban  elő  kell  segíteni,  ezért  kétségessé,  illetve  nullává
redukálni a polgárőrök támogatását szerinte nem szabad.         

Simándi  Szelim  képviselő:  köszöni,  hogy  képviselő  asszony  ismertette  az
előterjesztést,  illetve  az álláspontját.  A költségvetés  vitájánál  is  sokat  beszéltek a
polgárőrségről. Szerencsére sikerült is 3-ról 6 millióra emelni a polgárőrségre szánt
keretet. Ez is jól mutatja, hogy az önkormányzat számára mennyire fontos kell, hogy
legyen a közbiztonság Budaörsön, illetve az is, hogy polgárőrként a budaörsi lakosok
is  ki  tudják  venni  a  részüket  ebből  a  munkából  és  ez  mindenféleképpen
támogatandó. Az is elhangzott, hogy szakmailag az lenne a támogatandó, hogy egy
szervezet legyen. Ezt az igényét a Rendőrkapitányság jelezte is. Úgy gondolja, hogy
az önkormányzat, ha tudja, akkor kell, hogy ösztönözze és a költségvetés során is
elhangzott, hogy a céltartalékba helyezéssel ezt a szándékot kívánja alátámasztani. 
Kicsit zavaros volt számára, hogy akkor melyik szervezet, hova kötődik, ki, kivel van
jóba,  stb.  legalábbis  a  jelenlegi  állapotban,  hiszen  éppen  az  a  cél,  hogy  ez  ne
számítson. Aki polgárőr tevékenységet végez Budaörsön, az egységesen kapja meg
a forrást. Legyen egy egységes szemlélete ennek, ne azt nézzék, hogy ki, milyen
szervezetben van,  hanem aki  polgárőr,  az kapja meg munkájáért  a segítséget.  A
jelenlegi állapot ezt is ösztönzi. 
Úgy  gondolja,  felnőtt  emberekről  van  szó,  mint  tudják  nagyon  is  felelősségteljes
emberekről,  akik  a  közösségért  is  felelősséget  vállalnak.  Szerinte  abban  a
tekintetben is  példát  kellene mutassanak,  hogy képesek konszenzusra  jutni  és  a
konfliktusok helyett, sikerül konszenzusra jutni, hogy mit is szeretnének és így majd
együttműködve,  illetve  jóval  hatékonyabb  lenne,  ha  ezeket  az  erőforrásokat  nem
osztanák  meg.  Ezek  miatt  a  képviselő  asszony  előterjesztését  nem  fogja  tudni
támogatni.
    
Biró  Gyula  alpolgármester:  elmondta,  alapvetően  az  a  kettőjük  közötti
gondolkodásbeli  különbség  –  képviselő  asszonyra  utal  –  hogy  jó  páran  úgy
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gondolják,  legyen  egy  egységes  szervezet,  ahol  valóban  ne  kegyen  alá  meg
fölérendeltség, csak mellérendeltség. Kicsit megfordítaná a dolgot: nem mellesleg a
Képviselő-testület is összeszedhetné már magát és nagyjából elmondhatná, hogy mit
vár  a polgárőrségtől,  nem csak fordítva.  Egyszer  az is megérne egy misét,  hogy
lefektessék az alapelveket, hogy egy polgárőrségtől mit várnak el. 
Nyílván képviselő asszonynak nem újdonság, hogy volt itt tavaly egy másik szervezet
és ahol egy pár képviselő ráesett az igen gombra, aztán felszerelték őket, most meg
azt sem tudják, hogy hol van a felszerelés, meg hol vannak az emberek, de mindegy,
ez  legyen  múlt  idő.  Nem  látná  jónak,  ha  kialakulna  még  vagy  15  egyesület  és
mindenki elkezdene valamit kitalálni úgy, hogy egyébként nincsenek a szakma által
kialakított koncepció és ezért is javasolná, hogy továbbra is egy polgárőrség legyen,
akit  támogatna.  Szerinte  a  mostani  helyzetben  félre  kellene  tenni  a  személyes
ellentéteket  és  akkor  egyszerűbben  működne  a  dolog.  Tegnapi  ülésen  is  próbált
Halász Endre úrtól kérdezni, de nem válaszolt, ma már meg sem kíséreli.        

dr. Bocsi István jegyző: nem azzal van a baj, hogy nem tartották be a támogatási
szerződésben  foglaltakat,  mert  velük  kötött  az  önkormányzat  egy  támogatási
szerződést,  amit  betartottak  és  a  szerint  működtek.  Ami  itt  alpolgármester  úrtól
elhangzott az az, hogy az önkormányzatnak követelményeket kellene a polgárőrség
számára megfogalmazni, mert szerencsésebb lenne, ha az önkormányzat is állítana
bizonyos lépcsőket.   
 
dr.  Molnár Gábor elnök:  javasolja,  hogy a polgárőrséggel  kapcsolatban adjanak
szót Halász Endre úrnak.

A Bizottság 11 egyhangú igen szavazattal támogatta, hogy Halász Endre a napirend
kapcsán, a polgárőrséggel kapcsolatban szót kapjon és az alábbi határozatot hozta:
    

60/2015.(IV.15.) PEB sz.                                                    határozat

Hozzászólási lehetőség biztosítása Halász Endre, a Budaörsi Szent Tarzíciusz
Egyesület képviselője részére

Budaörs Város Önkormányzatának Pénzügyi Ellenőrző Bizottsága úgy dönt, hogy a
Sürgősségi  előterjesztés:  Céltartalék  felszabadítása  polgárőrségek  támogatása
céljából c. napirendi pont tárgyalása során, hozzászólási lehetőséget biztosít Halász
Endre, a Törökugrató Régió Polgárőr Egysége elnöke részére.

Halász  Endre  BTRP  elnöke:  elmondta,  most  jutott  el  oda,  hogy  majd  esetleg
alpolgármester  úrnak  a  kérdésére  is  válaszoljon,  mert  tegnap  sem  értette,  mit
kérdezett.  Ezt  követően  röviden  bemutatkozott,  illetve  ismertette  az  iskolai
végzettségeit annak okán, hogy így nem lehet ő egy buta ember. 25 éve polgárőr,
ahol lakott mindenhol felvállalta ezt és kitűnő barátokra lelt. Jelzi, nem ez az első
önkormányzat,  amellyel  meg kell  vívniuk a csatát.  A XI.  kerületben azért  hagyták
abba a tevékenységüket,  mert  egyszerűen felületesen ítélték  meg a  munkájukat.
Tegnap hallotta képviselő asszony véleményét erről a tortúráról,  de semmi értelmi
nincs ezt tovább taglalni, mivel nincs szó ellentétről. Sem személyes, sem technikai,
sem egyéb ellentétről a két egyesület között nincs szó. 2009-ben alakultak 10 fővel,
ma 27-en vannak. Az első két évben semmiféle támogatást nem kaptak, másodszor
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pedig:  minden  évben  ezt  nekik  segítséggel  ki  kellett  talpaltatni,  hogy  valamilyen
működési hozzájárulást kaphassanak. Szakmailag teljesen le vannak fedve, az előírt
kötelezettségeiket teljesítették.  Biró gyula alpolgármester úr nem egyszer  taglalta,
hogy, hogy lehetséges, miszerint nincs együttműködési megállapodásuk. Ez is egy
felszínes  vélemény,  mert  kezdettől  fogva  kötelező együttműködési  megállapodást
kötniük a helyi  Rendőrkapitánysággal. Az önkormányzattal,  az anyagi támogatásra
kötött szerződésük is létezik, ami nem egy nagy összeg. 
A harmadik tétel:  eddig is békében, nyugalomban megvoltak egymással  a Bilisics
úrral, semmi gondjuk nincs egymással. A közigazgatási határtól a Szivárvány utcáig
vállalták ők a feladatokat,  ők pedig a Szivárvány utcától,  Budapest  határáig tartó
területet látták és látják el. 
Az Óvárosi Egyesület bevan jegyezve, de jelenleg nem tudnak levizsgázni, aminek
az okát nem tudja. Logikailag tökéletes lenne az a megoldás, miszerint a Törökugrató
Polgárőrség az említett területet – Szivárványtól a közigazgatási területig – látná el,
az Óvárosi, amint működése lép a belső részeket, pl.: a Templom térig és a Templom
tértől pedig már a Bilisics úrnak a polgárőr egyesülete. 
Több tárgyalás volt, nem érti miért. Nem érti miért kell leülni, miért kell erőszakolni
ezt  az  együttműködést  és  milyen  együttműködésről  van  szó?  Eddig  is  békében
megvoltak egymással. Az az elképzelés, hogy legyen egy egyesület, szerinte nincs
értelme,  mert  a  jogszabályok  is  úgy  szólnak,  hogy  nem  baj,  ha  egy,  de  annak
mindenképpen működnie kell és kellő támogatást kell élveznie, viszont, ha van kettő
vagy három, akkor ugyanaz a helyzet. 

Biró Gyula alpolgármester:  továbbra is azt mondja, ha nincsen semmi probléma,
akkor  mi a  probléma azzal,  hogy leüljenek egymással  és azt  mondják,  hogy így
osztják  el  a  területet  és  ezt  tudatják  a  Képviselő-testülettel,  tudatják,  akivel  még
akarják. Ma kérdezett rá, nincsenek az Óvárosiak bejegyezve még sehova, de úgy
tudja, hogy Halász úrék már Pest megyébe bevannak jegyezve.  /Halász Endre úr
jelezte, hogy ők nincsenek bejegyezve.)
Azzal  nincs  probléma,  hogy  nem  végeznék  el  a  feladatukat,  csak  egyszer  oda
kellene eljutni,  amelyet  a kapitány úr szakmai véleménnyel  is alátámasztott,  hogy
logisztikailag  neki  sokkal  egyszerűbb  lenne,  ha  egy valakivel  tárgyalna  és  utána
egymás között majd szépen megbeszélik. 
Császárné Kollár Tímea képviselő asszonynak mondja: azt mondta, hogy eddig még
mindig mindenki  megkapta a pénzét és dolgozott,  de mellesleg megjegyzi,  tavaly
Bilisics úrék egy forintot sem kaptak, mégis ellátta a feladatát. Akkor talán mégiscsak
ügyesek.  Ennek ellenére  úgy gondolja,  hogy mindenki  a  saját  véleménye  szerint
szavaz, de ő szeretné, ha a két egyesület megtudna egymással egyezni és gondolja,
hogy ez a Testület számára is megnyugtató dolog lenne. Szakmailag ezt a kapitány
úr is leírta.       

Császárné Kollár Tímea képviselő:  Kérte, hogy a határozati javaslatban szereplő
pontokról külön-külön szavazzanak. 

A  Bizottság  a  részletes  vitát  követően  az  előterjesztett  határozati  javaslatról
pontonként, az alábbiak szerint szavazott:

A Bizottság az előterjesztett határozati javaslat 1. pontját 4 igen, 6 nem szavazattal,
1 tartózkodással – minősített többség hiányában – elutasította. 
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A Bizottság az előterjesztett határozati javaslat 2. pontját 4 igen, 7 nem szavazattal –
minősített többség hiányában – elutasította. 

A Bizottság az előterjesztett határozati javaslat 3. pontját 4 igen, 7 nem szavazattal –
minősített többség hiányában – elutasította. 

A Bizottság az előterjesztett határozati javaslat 4. pontját 4 igen, 7 nem szavazattal –
minősített többség hiányában – elutasította. 

A Pénzügyi Ellenőrző Bizottság fenti szavazásai alapján az előterjesztett határozati
javaslatot  –  minősített  többség  hiányában  –  elutasította  és  az  alábbi  határozatot
hozta:

61/2015.(IV.15.) PEB sz.                                                    határozat

Sürgősségi előterjesztés: Céltartalék felszabadítása polgárőrségek támogatása
céljából (Császárné Kollár Tímea képviselő) – elutasított javaslat

Budaörs  Város  Önkormányzata  Képviselő-testületének  Pénzügyi  Ellenőrző
Bizottsága Császárné Kollár Tímea képviselő sürgősségi indítványként beterjesztett
Céltartalék  felszabadítása  polgárőrségek  támogatása  céljából c.  előterjesztés
szerinti határozati javaslatot – minősített többség hiányában – elutasította. 

A Bizottság a további napirendi pontokat zárt ülésen tárgyalta. A zárt ülésről
külön jegyzőkönyv készült. 

A zárt ülésen hozott határozatok száma: 

62/2015.(IV.15.) PEB sz.                                                    határozat
63/2015.(IV.15.) PEB sz.                                                    határozat
64/2015.(IV.15.) PEB sz.                                                    határozat
65/2015.(IV.15.) PEB sz.                                                    határozat
66/2015.(IV.15.) PEB sz.                                                    határozat

dr. Molnár Gábor elnök: Miután több napirendi pont nem volt, megköszönte a jelen
lévők munkáját és az ülést 1135 órakor bezárta. 

k.m.f.

Simándi Szelim    dr. Molnár Gábor
bizottsági tag    elnök 
aláíró
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